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ZASTUPITELSTVO MĚSTSKÉ ČÁSTI, TUŘANSKÉ NÁM. 1, 620 00 BRNO 

 

ZÁPIS 

z 7/IX. zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany, 

které se konalo dne 19. 10. 2023 od 18:00 hodin na ÚMČ Brno-Tuřany, Tuřanské nám. 1 

 

Přítomni: Tomáš Dojiva; PhDr. Hana Dombrovská; Ing. Miroslav Dorazil; Ing. Hanuš Horák; Ing. 

Michal Hrtoň; Ing. Martin Chvátal; Tomáš Kopecký; Bc. Lukáš Lach; Ing. Michal Meluzín; Iva 

Podborská, DiS.; Ing. Jiří Protivínský, Ph.D.; Lenka Smutná; Mgr. Pavel Šnajdr, Ph.D.; Antonín Tůma; 

Petr Valášek; Radomír Vondra 

Mgr. Jiří Polák, tajemník 

 

Omluven: Bc. Michal Krátký; 

 

Za ÚMČ byli dále přítomni Ing. Tomáš Hornoch – vedoucí Odboru ekonomického, Ing. arch. Boris 

Medek – vedoucí Odboru všeobecného, Lucie Fišerová – referentka samosprávy ÚMČ. 

 

Jednání Zastupitelstva zahájil starosta Radomír Vondra v 18:02 hodin. Zasedání bylo řádně svoláno. 

V době zahájení je přítomno 16 členů Zastupitelstva.  

 

Bod 1. programu ZMČ – Technický bod (volba ověřovatelů zápisu, schválení programu) 
Starosta určil pro 7/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany pomocného sčitatele Ing. Tomáše 

Hornocha – vedoucího Odboru ekonomického a zapisovatele Lucii Fišerovou – referentku samosprávy 

ÚMČ. 

 

Ověřovateli zápisu z 7/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany byli navrženi PhDr. Hana 

Dombrovská a Tomáš Dojiva.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany volí pro 7/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany ověřovatele 

zápisu paní PhDr. Hanu Dombrovskou a pana Tomáše Dojivu. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro pro pro  

 

Starosta přečetl návrh programu 7/IX. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Tuřany a vyzval členy 

Zastupitelstva k jeho případnému doplnění.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje program 7/IX. zasedání Zastupitelstva takto: 

1. Technický bod  

2. Námitky členů Zastupitelstva k zápisu z předchozího zasedání Zastupitelstva 

3. Kontrola plnění usnesení ze zasedání Zastupitelstva 

4. Dotazy k usnesením z jednání Rady 

5. Informace o kontrolách provedených výbory Zastupitelstva 

6. Informace o jednáních starosty a místostarosty 

7. Návrhy a podněty občanů 

8. Návrh rozpočtového opatření č. 13/2023 

9. Přehled hospodaření městské části Brno-Tuřany za období 1-9/2023 

10. Změna statutu sociálního fondu 

11. Prodej pozemků v k.ú. Brněnské Ivanovice, Tuřany a Dvorska 

12. Výše nájemného a pachtovného svěřeného majetku 
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13. Různé 

14. Závěr 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro pro pro  

 

Bod 2. programu ZMČ – Námitky členů Zastupitelstva k zápisu z předchozího zasedání 

Zastupitelstva 

Nebyly vzneseny žádné námitky. 

 

Bod 3. programu ZMČ – Kontrola plnění usnesení ze zasedání Zastupitelstva 

Žádné úkoly z předešlého zasedání Zastupitelstva nevyplynuly. 

 

Bod 4. programu ZMČ – Dotazy k usnesením z jednání Rady  

 

Bod 5. programu ZMČ – Informace o kontrolách provedených výbory ZMČ 

Kontrolní výbor se nešel kvůli vysokému počtu omluvenek jeho členů. 

Finanční výbor nebyl svolán kvůli nízkému počtu bodů k projednání. 

 

Bod 6. programu ZMČ – Informace o jednáních starosty a místostarosty 

Starosta představil seznam svých jednání v období 8. 9. 2023 – 19. 10. 2023. Informace  

o jednáních starosty v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva. 

 

Místostarosta informoval o svých jednáních v období 8. 9. 2023 – 19. 10. 2023. Informace  

o jednáních místostarosty v písemné podobě obdrželi všichni členové Zastupitelstva. 

 

Starosta informoval o pravděpodobném svolání mimořádného zastupitelstva, kde bude projednán jeden 

bod ohledně plánované změny organizace stavebních úřadů v městě Brně. O termínu konání budou 

zastupitelé informováni (pravděpodobně v listopadu 2023).  

 

Bod 7. programu ZMČ – Návrhy a podněty občanů 

Nebyly přítomni žádní občané.  

 

Bod 8. programu ZMČ – Návrh rozpočtového opatření č. 13/2023  

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh rozpočtového opatření č. 13/2023. 

Rada na své 26/IX. schůzi pod bodem programu č. 4 doporučila Zastupitelstvu schválit rozpočtové 

opatření č. 13/2023, které tvoří přílohu tohoto bodu.  

Ing. Tomáš Hornoch podal vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje rozpočtové opatření č. 13/2023, které tvoří přílohu usnesení.  

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

zdržel se pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro zdržel se pro  
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Bod 9. programu ZMČ – Přehled hospodaření městské části Brno-Tuřany za období 1-9/2023 
Rada předkládá Zastupitelstvu výsledky hospodaření městské části Brno-Tuřany za období 1-9/2023. 

Rada na své 26/IX. schůzi pod bodem programu č. 5 vzala na vědomí výsledky hospodaření městské 

části Brno-Tuřany za období 1-9/2023 a požadovala, aby o stavu plnění rozpočtu bylo informováno 

Zastupitelstvo. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany bere na vědomí výsledky hospodaření městské části Brno-Tuřany za 

období 1-9/2023. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro pro pro  

 

Bod 10. programu ZMČ – Změna statutu sociálního fondu 

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh dodatku č. 2 ke Statutu sociálního fondu zaměstnanců Úřadu 

městské části Brno-Tuřany a uvolněných členů Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany s účinností od 

1.1.2024. 

Rada na své 26/IX. schůzi pod bodem programu č. 6 doporučila Zastupitelstvu schválit dodatek č. 2 ke 

Statutu sociálního fondu zaměstnanců Úřadu městské části Brno-Tuřany a uvolněných členů 

Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany s účinností od 1.1.2024, jehož text tvoří přílohu tohoto bodu. 

Mgr. Jiří Polák podal vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany schvaluje dodatek č. 2 ke Statutu sociálního fondu zaměstnanců Úřadu 

městské části Brno-Tuřany a uvolněných členů Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany s účinností od 

1.1.2024, text dodatku tvoří přílohu tohoto usnesení. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro pro pro  

 

Bod 11. programu ZMČ – Prodej pozemků v k.ú. Brněnské Ivanovice, Tuřany a Dvorska 

Rada předkládá Zastupitelstvu žádosti Majetkového odboru Magistrátu města Brna k návrhu prodeje 

pozemků ve vlastnictví města. Jedná se o prodej zbytných pozemků statutárního města Brna, většina 

pozemků je svěřena městské části. Pozemky jsou buď uvnitř zástavby, nebo navazují na přilehlé 

soukromé pozemky. Mapa a seznam pozemků je uveden v příloze tohoto bodu. 

Rada na své 26/IX schůzi pod bodem programu č. 11 doporučila Zastupitelstvu souhlasit s prodejem 

pozemků uvedených v seznamu, který tvoří přílohu tohoto bodu. 

 

Mgr. Pavel Šnajdr – se dotázal, zda se na dotčeném pozemku ve Dvorskách neuvažuje o vybudování 

cesty. 

Diskuse: Ing. arch. Boris Medek, místostarosta 

 

Tomáš Kopecký – dodal, že na tomto pozemku dříve byla cesta jen pro pěší a hlavně přes pozemek byla 

vedena dešťová kanalizace do potoka. Vznesl dotaz, zda pořád vede dešťová kanalizace přes tento 

pozemek, nebo zda po výstavbě nové kanalizace v loňském roce je již vedena jinudy. 

Diskuse: Ing. arch. Boris Medek, starosta, Ing. Michal Hrtoň 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany souhlasí s prodejem pozemků uvedených v seznamu, který tvoří 

přílohu tohoto usnesení. 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

pro pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro pro pro  

Bod 12. programu ZMČ – Výše nájemného a pachtovného svěřeného majetku 

Rada předkládá Zastupitelstvu návrh na úpravu výše nájemného a pachtovného svěřeného majetku  

u orné půdy.  

 

Rada na své 26/IX. schůzi pod bodem programu č. 21 doporučila Zastupitelstvu stanovit výši nájemného 

a pachtovného svěřeného majetku u orné půdy následovně: 

- orná půda 0,40 Kč/m2/rok (doposud 0,20 Kč/m2/ rok), 

s účinností od 1. 1. 2024, přičemž Rada může výši nájemného/pachtovného v odůvodněných případech 

zvýšit.  

 

Na základě rozhodnutí Zastupitelstva městské části Brno-Tuřany dne 20. 10. 2016 na 13/VII. zasedání 

byla výše nájemného a pachtovného stanovena takto: 

- orná půda 0,20 Kč/m2/rok, 

- zahrada 2,40 Kč/m2/rok, 

- zastavěná plocha 20,00 Kč/m2/rok, 

- nádvoří v rámci zastavěné plochy 4,00 Kč/m2/rok, 

- ostatní plocha 2,00 Kč/m2/rok, 

s účinností od 1. 1. 2017, přičemž Rada může výši nájemného/pachtovného v odůvodněných případech 

zvýšit. Výše nájemného/pachtovného je stanovována dle skutečné dispozice s nemovitým majetkem. 

Mgr. Jiří Polák podal vysvětlení k projednávanému bodu. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo MČ Brno-Tuřany stanovuje výši nájemného a pachtovného svěřeného majetku u orné 

půdy následovně: 

- orná půda 0,40 Kč/m2/rok (doposud 0,20 Kč/m2/rok), 

s účinností od 1. 1. 2024, přičemž Rada může výši nájemného/pachtovného v odůvodněných případech 

zvýšit. 

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 2 – schváleno 

T. Dojiva  
PhDr. 

Dombrovská  
Ing. Dorazil Ing. Horák Ing. Hrtoň Ing. Chvátal  T. Kopecký Bc. Krátký  Bc. Lach 

zdržel se pro pro pro pro pro pro omluven pro 

Ing. 

Meluzín  

Podborská, 

DiS.  

Ing. 

Protivínský 

Ph.D. 

L. Smutná 
Mgr. Šnajdr, 

Ph.D 
A. Tůma P. Valášek R. Vondra  

pro pro pro pro pro pro zdržel se pro  

 

Bod 13. programu ZMČ – Různé 

Mgr. Pavel Šnajdr – navrhnul na ulici Hanácké směrem od Slatiny snížení rychlosti na 30 km/h 

vzhledem ke stavu vozovky a bezpečnosti. Dále se zeptal, zda město uvažuje o zřízení světelného 

přechodu u sokolovny z bezpečnostních důvodů. 

Diskuse: starosta, Ing. Hanuš Horák 

 

Ing. Hanuš Horák - poznamenal, že by bylo vhodnější vytvořit zpomalovací ostrůvky místo snížení 

rychlosti. 

Diskuse: starosta, Mgr. Pavel Šnajdr, Lenka Smutná 
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Lenka Smutná – navrhla zvážit upravení vodorovného značení na vozovce u sokolovny na typ „místo, 

kde se musí dbát zvýšené opatrnosti“, které se značí bílou „cik-cak“ čárou.  

Diskuse: starosta, Ing. Hanuš Horák 

 

Antonín Tůma – se zeptal, v jakém stádiu se nachází jednání ohledně zajištění značení „cik-cak“ čáry 

na ulici Hanácké při výjezdu z Tuřanského náměstí.  

Diskuse: starosta 

 

Ing. Jiří Protivínský, Ph.D. – upozornil, že u fotbalového hřiště v Ivanovicích (u Starezu) pravidelně 

přetékají malé popelnice hliníkovými plechovkami a podobným odpadem. Navrhl zajistit umístění 

kontejneru na tříděný odpad s větším objemem. 

Diskuse: starosta 

 

Lenka Smutná – upozornila, že je stejná situace s přetékajícími popelnicemi u Základní školy 

Měšťanská. Uvedla, že se zde nachází pouze jeden odpadkový koš, který je neustále přeplněn,  

a kontejnery o pár kroků dál jsou prázdné. Žáci nechodí vyhazovat odpadky do kontejnerů na tříděný 

odpad o pár kroků dál. 

Diskuse: místostarosta, starosta 

 

Petr Valášek – se dotázal na chodník od supermarketu Lidl směrem k Tuřanům, jestli se na tom pracuje.  

Diskuse: starosta  

 

Antonín Tůma – navrhl k situaci s přetékajícími popelnicemi u ZŠ Měšťanská nenásilnou osvětu od 

pana ředitele ZŠ Měšťanská o třídění odpadů pro žáky. 

Diskuse: starosta, místostarosta; Mgr. Pavel Šnajdr 

 

Tomáš Dojiva – se zeptal na parkování v ulici Vyšehradská a dal na zvážení možnost vytvoření nájezdů, 

aby se dalo parkovat na obou stranách komunikace. 

Diskuse: starosta, místostarosta 

 

Ing. Hanuš Horák – požádal, zda by bylo možné spojit blokové čištění s údržbou zeleně. 

Diskuze: starosta, místostarosta 

 

Tomáš Kopecký – zeptal se, zda bude letos kaplička osvětlena či nikoliv. Dále uvedl, že poslal tři 

fotografie kapličky ve Dvorskách a jejího okolí a konstatoval, že situace je stále stejná. Kachličky okolo 

kapličky jsou naskládané do dvou sloupců, svod dešťové vody je stále přejetý a zmáčknutý autem, za 

jedenáct měsíců nebyla provedena žádná náprava.  

Diskuze: starosta  

 

Bod 14. programu ZMČ – Závěr   

Starosta poděkoval členům Zastupitelstva za konstruktivní jednání, znovu upozornil na to, že bude 

svoláno mimořádné zastupitelstvo koncem listopadu k věci změny uspořádání stavebních úřadů 

a ukončil zasedání v 18:42 hodin. 

 

 

Zapsala: Lucie Fišerová 

 

 

____________________ 

PhDr. Hana Dombrovská 

ověřovatel zápisu 

podepsán dne: 

 

  

 

 

 

 

 

 

______________________ 

Radomír Vondra 

starosta MČ Brno-Tuřany 

podepsán dne: 

____________________ 

Tomáš Dojiva 

ověřovatel zápisu 

podepsán dne: 

 


